
 

Vergadering # 79 Bosraad Ede 
Dinsdag 24-01-2023, 19.30 uur Raadhuis A403 

 

Aanwezig:  Evert van Amerongen (voorzitter), Herman-Pieter Prangsma (vice-voorzitter), Suzette Stumpel, 

Maarten Zijp, Sanna Bastin, Ben C olenbrander, Jan van den Born,  John Smits, Hêlène Hullegie, 

Jochem van Gooswilligen (adviseur), Kasper Cornelissen (adviseur en webmaster), Siep van de 

Dijk (gast), Wim Zeeman (gast), Judith Klosterman (gast), Leendert Houweling (gast) en Freek 

Jan Koekoek (gast). 

 

Afwezig:  Marlies Sanders, Jeannet Hubbeling, Geen Broere, Ben C olenbrander, Marcel Baartmans, Wim 

Kuster (adviseur), Danny Prangsma  (gast), Frits Mohren (gast) en Maarten van Dijk (gast). 

 

1. Opening en vaststelling agenda. 

Evert opent de vergadering, stipt op tijd. Van de afwezigen is bericht van verhindering ontvangen. 

Speciaal worden de drie gemeenteraadsleden welkom geheten, die als gast bij onze openbare 

vergadering aanwezig zijn. 

Jochem meldt, dat we dit jaar alleen nog de volgende keer in A403 bijeenkomen, maar daarna in de 

grotere A304 op het Raadhuis. 

Via via hebben we vernomen, dat ons zeer gewaardeerd lid Marcel Baartmans is overleden. Details 

ontbreken nog. Evert vraagt de leden en vaste gasten na te denken over de vacature-vervulling. 

 

2. Verslag van de vorige vergadering # 78 d.d. 13-12-2022. 

Naar aanleiding van punt 3 vraagt Suzette of het initiatief “meer bomen” al is gestart; Jochem meldt, 

dat het inderdaad gestart is in het Edese Bos. Deze groep oogst overtollige bomen en ongewenste 

zaailingen om ze vervolgens te schenken aan een ieder die ruimte heeft voor een boom. Siep vraagt 

of de vuilbomen in het mierenreservaat ook in aanmerking komen; Jochem zal dat bezien. 

Naar aanleiding van punt 6 en 7 heeft John tekst geleverd voor “beleid exoten” en “systeembeheer 

heide en bos”, wat in grotendeels het nieuwe beheerplan is opgenomen. 

Het verslag wordt geheel conform het concept vastgesteld, met dank aan Marlies. 

 

3. Mededelingen en nieuwe initiatieven. 

Vast agendapunt, waar alle aanwezigen punten kunnen opvoeren voor volgende vergaderingen. 

Helène heeft zorgen over de nieuwe MTB-route op de vuilstort in Wekerom. Jochem meldt, dat deze 

volgens vergunning is aangelegd, maar dat het lang heeft geduurd voor deze is gerealiseerd en de 

communicatie erover beter had gemoeten. In algemene zin moeten we blij zijn met de regulering van 

MTB-routes, omdat daardoor de druk op de overige natuur afneemt (zonering). 

John meldt, dat vanavond ook een bijeenkomst is over landgoed Kernhem. Geen is daar onder meer 

naar toe. Afgesproken wordt dit voor de volgende keer te agenderen. 

 

4. Nieuw reglement Bosraad Ede. 

Wim Kusters heeft de tekst van het reglement aangepast na de uitvoerige bespreking in vorige 

vergaderingen en met de wethouder besproken. Evert heeft de 16 pagina’s pptx vanmiddag aan allen 

doorgezonden, inclusief het verzoek om finale check. Er zijn nog maar enkele aanvullingen en 

wijzigingen. Ieder gaat akkoord, dat Evert deze aanbrengt, de puntjes op de i zet en aan Wim K levert, 

ter vaststelling door het College met unanieme blijdschap onzerzijds dat dit nu is geregeld. 

De ambtelijke ondersteuning vanuit de gemeentelijke organisatie moet ook nog gerealiseerd worden. 



 

5. Robuuste natuurversterking. 

Ook vanmiddag heeft Evert de beleidsnotitie, alsmede de verslagen van de werksessies agrarisch-, 

stedelijk- en natuurlijk landschap aan allen doorgezonden. Komt volgende keer op de agenda. 

 

6. Drinkwaterleidingen en reserveringsgebieden. 

Wim Zeeman vervolgt zijn pptx-presentatie over de hydrologische eigenschappen van de Veluwe, 

met de aanwezige bedreigingen en mogelijke oplossingen. De presentatie zal worden nagezonden. 

Tijdens de uitvoerige presentatie worden meerdere vragen gesteld en beantwoord, onder meer: 

• De oorsprong van de Renkumse beek is niet helemaal duidelijk. 

• 150 jaar bosaanleg op de Veluwe heeft tot verdroging geleid. 

• Desalniettemin zit er een waterbubbel onder, die wordt geschat op het tienvoudige van het 

IJsselmeer. 

• Er is een proefschrift verschenen met modellen van de Veluwe met en zonder bomen; het bos 

levert ook meer regen op. 

Evert dankt Wim voor zijn voortreffelijke presentatie. Hij zal ons van de hydrologische ontwikkelingen 

op de hoogte houden. 

 

7. Evaluatie uitgebrachte adviezen. 

Sinds de start van de begeleidingsgroep bosbeheerplan gemeente Ede, thans de Bosraad Ede, zijn als 

schriftelijke adviezen aan het College van B&W uitgebracht: 

1. Gedenkbos 2011 

2. De Zanddijk 2011  

3. Speelbos 2012 

4. Toekomstige Programma buitengebied 2015 

5. Zienswijze Structuurvisie Bennekom 2017 

6. Verkoop gronden Otterloo 2017 

7. Vogelkers 2017 

8. Recreatieven routes 2018 

9. Programma Biodiversiteit 2019 

10. Wildaanrijdingen N224 2021 

11. Recreatiezonering 2022  

Omdat Marlies er vanavond niet bij kan zijn, houden we de evaluatie van wat er met onze adviezen is 

gedaan nogmaals aan tot de volgende vergadering. 

 

8. Nieuw Beheerplan Bos en Natuur. 

Op het toegezonden concept-eindrapport heeft een enkel Bosraadlid al gereageerd. In de komende 

eindbijeenkomst (31-01-2023, 19.30, raadszaal) worden inhoud en proces gefinaliseerd. Allen worden 

opgeroepen aanwezig te zijn. 

 

9. Vlinderdas. 

Evert heeft vanmiddag ook de Nieuwsbrief De Ginkel doorgezonden, waarnaar Wim Kusters ons 

kortheidshalve verwijst. 

 

 

 

 



10. Vliegroutes Schiphol. 

Wim Kuster heeft gemaild, dat er al een discussie was over Lelystad, die nu stilligt. Een traject vanuit 

Den Haag is gaande over nieuwe aanvliegroutes naar Schiphol. De gemeente Ede is bestuurlijk en 

ambtelijk aangehaakt bij de vliegroutewijzigingen voor Schiphol. De gemeente vertegenwoordigt 

ambtelijk en bestuurlijk de regio Food Valley. Den Haag heeft al besloten dat er een nieuwe 

aanvliegroute komt vanuit het Zuid Oosten naar Schiphol. Deze ruimte ontstaat door het verdwijnen 

van het luchtmacht-oefengebied boven Noord Brabant. Het is nog niet duidelijk waar deze route 

precies komt, over Utrecht of over Gelderland. Pas als dat duidelijk is vanuit Den Haag weten we wat 

de gevolgen hier van zijn.  

11.Vermindering provinciale houtproductie. 

Jochem meldt dat de besprekingen met de provincie op dit punt momenteel stilliggen. Eerder zijn er 

vanuit de provincie gesprekken met terreinbeheerders opgestart om op brede schaal te stoppen met 

houtproductie. Bij sommige terreinbeheerders leidt dit tot bezwaren, omdat zij bijvoorbeeld deels 

afhankelijk zijn van de inkomsten uit deze houtverkoop. De reden om te stoppen met houtproductie 

is het idee dat natuurdoelen dan sneller of beter behaald kunnen worden. Hierover bestaat ook nog 

veel discussie onder experts. Vrijwel alle terreinbeheerders scharen zich overigens wel achter de 

natuurdoelen die de provincie wil behalen, daar is weinig discussie over. Het gaat er in de kern om 

hoe deze behaald moeten worden. 

Voor de Gemeente Ede geldt dat wij niet afhankelijk zijn van de inkomsten uit houtverkoop. In het 

nieuwe beheerplan is deze financiële doelstelling nogmaals naar beneden bijgesteld, zodat er geen 

financiële prikkel meer is om hout te oogsten. De Gemeente Ede onderschrijft ook de natuurdoelen 

van de provincie en heeft deze opgenomen in het nieuwe beheerplan met daarbij maatregelen om ze 

te behalen. 

Jochem zegt toe de ontwikkelingen op dit punt te blijven volgen. Mocht de provincie hiermee 

verdergaan dan zal hij dat aan de Bosraad melden. 

12.Agendapunten volgende vergadering # 80, 14-03-2023/19.30. 

Zie hierboven in het verslag. 

13.Rondvraag en sluiting. 

Evert bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit om 21.25 de vergadering. 


